

Title (en)

Door latch device for electric apparatuses.

Title (de)

Türverriegelungsvorrichtung für elektrische Geräte.

Title (fr)

Dispositif de verrouillage de porte pour appareils électriques.

Publication

EP 0347592 A1 19891227 (DE)

Application

EP 89109114 A 19890520

Priority

DE 8806999 U 19880528

Abstract (en)

The invention relates to a door latch device for electrical apparatuses with an insulating housing (1), with a plate-shaped blocking slide (11) guided longitudinally displaceably in its flat plane on the insulating housing (1) between a release position and a blocking position and intended for fixing a detent hook (9) of the door of the electrical apparatus, with a locking slide (33) guided longitudinally displaceably in the insulating housing (1) and intended for locking the blocking slide (11) in its blocking position, with at least one bimetal (36, 37), if appropriate heated externally, for the displacement drive of the locking slide (33) and activating further switch contacts (contact springs 42, 43) of the door latch device, and with a driver (19) guided longitudinally displaceably in the insulating housing (1), motionally coupled to the blocking slide (11) and intended for actuating a control contact (contact bridge 15, counter contacts 22). The blocking slide (11) can be locked in its blocking position indirectly as a result of the engagement of the locking slide (33) into the path of movement of the driver (19). The driver (19), for its motion coupling to the blocking slide (11), has a pin (18) which engages in a recess (cut-out 16) in the blocking slide (11) and which has a predetermined breaking point (51). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Türverriegelungsvorrichtung für elektrische Geräte mit einem Isoliergehäuse (1), einem plattenförmigen, am Isoliergehäuse (1) zwischen einer Freigabe- und einer Blockierstellung in seiner Flachebene längsverschiebbar geführten Sperrschieber (11) zur Festlegung eines Sperrhakens (9) der Tür des elektrischen Gerätes, einem im Isoliergehäuse (1) längsverschiebbar geführten Riegelschieber (33) zur Verriegelung des Sperrschiebers (11) in dessen Blockierstellung, mindestens einem gegebenenfalls extern beheizten Bimetall (36,37) zum Verschiebeantrieb des Riegelschiebers (33) sowie zur Betätigung weiterer Schaltkontakte (Kontaktfedern 42,43) der Türverriegelungsvorrichtung und einem im Isoliergehäuse (1) längsverschiebbar geführten, mit dem Sperrschieber (11) bewegungsgekoppelten Mitnehmer (19) zur Betätigung eines Kontrollkontakte (Kontaktbrücke 15, Gegenkontakte 22). Der Sperrschieber (11) ist in seiner Blockierstellung mittelbar durch den Eingriff des Riegelschiebers (33) in die Bewegungsbahn des Mitnehmers (19) verriegelbar. Der Mitnehmer (19) weist zu seiner Bewegungskopplung mit dem Sperrschieber (11) einen Zapfen (18) auf, der in einer Ausnehmung (Aussparung 16) im Sperrschieber (11) eingreift und eine Sollbruchstelle (51) aufweist.

IPC 1-7

D06F 37/42

IPC 8 full level

D06F 37/42 (2006.01); **E05B 47/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

D06F 37/42 (2013.01 - EP US); **E05B 47/0009** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] FR 2381126 A1 19780915 - THOMSON BRANDT [FR]
- [AD] FR 2477620 A1 19810911 - KIEKERT GMBH CO KG [DE]
- [AP] WO 8805476 A1 19880728 - ROCCHITELLI ONOFRIO [IT]
- [AD] US 3617957 A 19711102 - BRIGHENTI NORBERTO
- [A] DE 2440133 A1 19750227 - TEXAS INSTRUMENTS INC
- [A] DE 2708086 A1 19770922 - TEXAS INSTRUMENTS ITALIA SPA
- [A] FR 2418321 A1 19790921 - OMP PRECISIONE SPA [IT]

Cited by

IT201900015279A1; RU2506361C2; CN107386817A; FR2772574A1; CN103814167A; CN108634836A; EP1001069A1; EP0600390A1; EP1420100A3; EP1039012A1; EP0878576A1; US6145898A; EP0999326A3; US6345848B1; WO2013011528A1; US9469932B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0347592 A1 19891227; EP 0347592 B1 19910904; AT E66973 T1 19910915; DE 58900257 D1 19911010; DE 8806999 U1 19880728

DOCDB simple family (application)

EP 89109114 A 19890520; AT 89109114 T 19890520; DE 58900257 T 19890520; DE 8806999 U 19880528